
PROTOKÓŁ nr XXI/2016 

 

z XXI Sesji Rady Gminy Granowo, która odbyła się w dniu 21 listopada 2016 r. w sali 

Urzędu Gminy w Granowie. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 21 listopada 2016 r. o godz.13
00

. 

Zakończono w dniu 21 listopada 2016 r. o godz. 15
00

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji wzięło udział 15 radnych. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni:  - 

Radni nieobecni usprawiedliwieni:   - 

Spoza Rady udział w sesji wzięli: 

1. Zbigniew Kaczmarek -  Wójt Gminy 

2. Hanna Kaczmarek  -  Sekretarz Gminy 

3. Agnieszka Chojnacka  -  Skarbnik Gminy 

4. Zaproszeni goście  -  wg listy obecności 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2017 r.; 

b) wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

c) wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2016. 

7. Informacja na temat oświadczeń majątkowych. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie sesji.  
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji: 

1. Uchwała Nr XXI/141/2016. 

2. Uchwała Nr XXI/142/2016. 

3. Uchwała Nr XXI/143/2016. 

4. Uchwała Nr XXI/144/2016. 
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Przebieg obrad XXI Sesji Rady Gminy Granowo 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Stefan Bielawski otworzył posiedzenie, powitał  

Wójta Gminy Pana Zbigniewa Kaczmarka, radnych i wszystkich zaproszonych gości.  

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski stwierdził na podstawie listy obecności,  

że udział w posiedzeniu bierze 15 radnych, a zatem Rada jest władna do podejmowania 

uchwał. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista zaproszonych 

gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2017 r.; 

b) wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

c) wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2016. 

7. Informacja na temat oświadczeń majątkowych. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie sesji.  
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Ad. 3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej 

sesji. 

  

 W dalszej kolejności Przewodniczący przedstawił najważniejsze tematy z XX Sesji Rady 

Gminy Granowo, która odbyła się dnia 10 października 2016 r. 

 Protokół Nr XX/2016 z XX Sesji Rady Gminy Granowo wyłożony był do wglądu  

w biurze rady oraz przesłany na skrzynki mailowe radnych, którzy przekazali informacje na 

temat swojego adresu mailowego. 

 Radni nie wnieśli uwag do treści protokołu, wobec czego Przewodniczący Rady Stefan 

Bielawski poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie. 

 Głosowanie: Nad przyjęciem protokołu Nr XX/2016 głosowało 15 radnych obecnych na 

sesji. Za przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych, przeciwko − 0, wstrzymało się − 0. 

 Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

 Wójt Zbigniew Kaczmarek przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym, które stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 Radna Małgorzata Wiśniewska zapytała, czy zmianie uległy ceny na wywóz 

nieczystości? – Wójt Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że ceny są inne, ale nie ma to 

wpływu na stawkę. Związek Międzygminny „Selekt” realizuje przetarg, a w przetargu ceny 

zawsze są inne, nie ma to jednak związku z „naszą” stawką.   

 Radny Henryk Pawlak zapytał, jaki był cel wycieczki do Szwecji? – Wójt Zbigniew 

Kaczmarek odpowiedział, że była to wycieczka dofinansowana ze Stowarzyszenia, a nie  

z pieniędzy gminnych. Chodzi tutaj o grupę chłopaków, którzy podobnie jak w zeszłym roku, 

udali się na wycieczkę zagraniczną, promują między innymi Gminę Granowo. 

 Radny Marian Kaczmarek zapytał o wizytę u Marszałka w sprawie pozyskania 

dofinansowania. – Wójt Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, iż mówi się, że samorządy nie sięgają 

po pieniądze. Gmina Granowo od początku roku składa projekty (drogi, modernizacje, 

przedszkole), tam gdzie jest taka możliwość. Natomiast, aby uzyskać dofinansowanie trzeba 

spełnić wiele wymogów i kryteriów. W przypadku projektu dotyczącego drogi, przeszkodą 

był dochód na mieszkańca i bezrobocie, co praktycznie na początku pozbawiło nas szans. 

Niektóre projekty oceniono pozytywnie, ale niestety niedoszły do skutku z tytułu wyczerpania 

puli środków. W przypadku ulicy Powstańców Wielkopolskich mamy drugie miejsce w 
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ogłoszonym rankingu. Przed nami następne nabory. Jest to chyba ostatnia kadencja, kiedy 

można pozyskać w tak szerokim stopniu dofinansowanie. Obecnie, złożyliśmy projekt na 

budowę kanalizacji sanitarnej i wodociągowej w Bielawach oraz na odcinek pomiędzy 

Kubaczynem a Drużyniem. Niestety, takich projektów nie udało się złożyć dla Separowa  

i Kąkolewa, ponieważ te wioski miały już realizowaną częściowo inwestycję  

z dofinansowaniem środków unijnych. Staramy się także o uzyskanie środków na bibliotekę  

i dom kultury. Ponadto, dodatkowe środki możemy pozyskać z Leadera. Złożono także 

wniosek dotyczący rewitalizacji i czekamy na odpowiedź.  

 Radny Henryk Pawlak zapytał, czego dotyczyło spotkanie z Wicekuratorem. Czy 

zmienia się coś w odniesieniu do zarządzania oświatą? Czy jest szansa, że nie wszystko 

będzie finansowane przez samorząd? – Wójt Zbigniew Kaczmarek powiedział, iż trudno 

udzielić na to pytanie odpowiedź. Było to spotkanie informacyjne dotyczące reformy 

oświatowej. Żadne szczegóły nie zostały omówione. Uczestnicy spotkania byli 

nieusatysfakcjonowani, gdyż nie uzyskali odpowiedzi na zadawane przez nich pytania.  

 Radna Krystyna Kasperek dodała, iż brała udział w spotkaniu i uważa, że była to strata 

czasu. Sposób udzielanych odpowiedzi był dla niej dziwny.  

 

Ad. 5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

 

 Radny Andrzej Kaczmarek po raz kolejny przypomniał o studzience na skrzyżowaniu 

ulic Kolejowej i 1 Maja. Po ulewach są tam ogromne kałuże.  

 Radny Henryk Pawlak zaproponował, aby zgodnie z sugestią mieszkańców zwrócić się 

do władz powiatowych z prośbą natychmiastowego działania w sprawie drogi powiatowej, 

która jest w bardzo kiepskim stanie. – Wójt Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że w temacie 

studzienki, takich miejsc jest sporo. Gmina wydaje pieniądze tam, gdzie jest taka potrzeba. 

Naprawa studzienki zostanie zlecona. Ponadto, ulica 1 Maja to jedna z ulic, która wymaga 

przebudowy. Z kolei w temacie drogi powiatowej Wójt powiedział, że jest zwolennikiem 

skierowania takiej prośby do władz powiatu. Wystąpienie w tej sprawie jest potrzebne.  

 Przewodniczący Rady Gminy Granowo Stefan Bielawski, zachęcił do zadawania pytań 

przedstawicielom Komedy Powiatowej Policji w Grodzisku Wielkopolskim obecnym na sesji. 

 St. sierż. Sergiusz Szymański wyjaśnił, iż pełni funkcję dzielnicowego na terenie Gminy 

Granowo z wyłączeniem Granowa i Kotowa. 

 Pierwszy Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Grodzisku Wielkopolskim Piotr 

Papież wyjaśnił, że z powodów zdrowotnych zmieni się dzielnicowy dla wsi Granowo  
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i Kotowo. W każdej sprawie można kontaktować się z st. sierż. Sergiuszem Szymańskim. 

Korzystając z okazji podinsp. Piotr Papież podziękował za zaproszenie i usprawiedliwił 

nieobecność Komendant Romy Figaszewskiej. Pierwszy Zastępca Komendanta Piotr Papież 

dodał, iż dzisiaj prawie każdy ma dostęp do internetu, co umożliwia korzystanie z aplikacji 

„Moja Komenda”, którą można bezpłatnie pobrać na telefon komórkowy. Aplikacja 

umożliwia uzyskanie informacji na temat dzielnicowego. Ponadto, funkcjonuje tzw. mapa 

zagrożeń. Mieszkańcy wiedzą gdzie i jakie zagrożenia występują, a ta aplikacja pozwala na 

anonimowe umieszczenie tych zagrożeń na mapie. Od momentu uruchomienia aplikacji, dla 

Gminy Granowo pojawiło się 13 zgłoszeń zagrożeń bezpieczeństwa, które dotyczyły m.in. 

bezdomności przy ulicy Poznańskiej, co zostało potwierdzone i w tej sprawie podjęto 

działania wspólnie z OPS-em. Niestety osoba, o której tutaj mowa, nie chciała przyjąć 

pomocy ani od policji ani od samorządu. Wskazano także kilka przypadków spożywania 

alkoholu w miejscach publicznych, głównie w rejonie miejscowych sklepów. Część 

przypadków została potwierdzona, jeden przypadek został nie potwierdzony. Do tego 

problemu należy podejść dość ostrożnie, bowiem mogą zdarzyć się przypadki zgłoszeń 

zagrożeń przez konkurencję. Zgłaszano także przypadki niewłaściwej infrastruktury 

drogowej, w tej sytuacji policja sprawdza, czy jest to prawda i jeśli tak, to zgłaszane jest to 

właściwemu zarządcy dróg. Pojawiło się zgłoszenie przekroczenia prędkości, które zostało 

potwierdzone. Ponadto, pojawił się jeden potwierdzony przypadek tworzenia nielegalnego 

wysypiska śmieci. Pierwszy Zastępca Komendanta Piotr Papież wyjaśnił, iż nie ma 

możliwości, aby wrócić do tego co było kiedyś. Z kolei program modernizacji policji, który 

ma być wprowadzony, nie dotyczy odtwarzania byłych posterunków i rewirów,  

a dotyczy modernizacji technicznej i wyposażenia. Pierwszy Zastępca Komendanta Piotr 

Papież przytoczył przykład Gminy Kamieniec, gdzie w Urzędzie Gminy jest wyznaczony 

punkt spotkań, gdzie przyjmuje policjant, lecz takie rozwiązanie nie cieszy się popularnością. 

Stąd też pojawia się apel dla radnych i władz Gminy Granowo, aby rozważyli możliwość 

zakupu radiowozu dla dzielnicowych. Zakup odbyłby się na zasadzie „50 na 50”, a więc 50 % 

środków z samorządu lokalnego i 50 % z budżetu centralnego policji. Propozycja jest jednak 

inna, a mianowicie Gmina Granowo dołożyłaby do zakupu 25 %, ponieważ zakup odbyłby się 

wspólnie z Gminą Kamieniec. Dzielnicowi z Gminy Granowo i z Gminy Kamieniec, w razie 

nieobecności wspomagają się. W zależności od rodzaju samochodu, koszty prawdopodobnie 

kształtują się na poziomie ok. 12 000,00 zł – 12 500,00 zł na każdą gminę. Zadanie to może 

być zrealizowane w przyszłym roku.  
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 Wójt Zbigniew Kaczmarek zapytał, co udało się zrobić z nielegalnym wysypiskiem 

śmieci? – Pierwszy Zastępca Komendanta Piotr Papież odpowiedział, iż nie wie. Było 

prowadzone postępowanie w tej sprawie.  

 Radny Marian Kaczmarek zapytał, czy prawo pozwala na finansowanie radiowozu? – 

Pierwszy Zastępca Komendanta Piotr Papież odpowiedział, iż policja nie podejmuje żadnych 

działań niezgodnych z prawem.  

 Radny Jacek Bresz zwrócił uwagę na samochody parkujące przed skrzyżowaniem.  

W momencie jazdy samochodem osobowym przejazd jest możliwy, ale podczas jazdy 

ciągnikiem z przyczepami, zaparkowane samochody utrudniają przejazd. – Pierwszy Zastępca 

Komendanta Piotr Papież wyjaśnił, iż w takim przypadku można wezwać policję lub 

zaznaczyć to miejsce na mapie zagrożeń, wówczas miejsce to będzie częściej kontrolowane 

przez policję. Ponadto, w najbliższym czasie mieszkańcy będą częściej widywać 

dzielnicowego i policjantów z Zespołu Profilaktyki Społecznej oraz policjantów z Ruchu 

Drogowego. Będą to służby łączone, w związku z programem „Bezpieczna Dzielnica”, który 

ma na celu propagowanie stosowania elementów odblaskowych przez dorosłych. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2017 r. 

 

 Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek omówiła projekt uchwały. Jest to uchwała, którą 

podejmujemy co rok. W tym roku program opiewa na kwotę 90 000,00 zł. Zabezpieczono 

tutaj kwotę 4 000,00 zł na funkcjonowanie punktu konsultacyjnego, a więc na pomoc 

psychologiczną dla osób uzależnionych. Pojawia się kwota 5 000,00 zł związana  

z kierowaniem do Sądu wniosków o wszczęcie postępowania w sprawie leczenia 

odwykowego, ponieważ jesteśmy zobligowani do podpisania umowy z psychologiem. 

Pozostałe kwoty są mniej więcej na tym samym poziomie, jak w minionym roku, tak jak w 

pierwotnie uchwalonej uchwale na 2016 r. W odniesieniu do funkcjonowania Komisji, kwota 

pozostaje nie zmieniona. Na współpracę z policją planuje się przeznaczenie 5 000,00 zł. W 

ciągu roku program zapewne będzie zmieniany w zależności od tego, jakie będzie 

wykorzystanie  

w  poszczególnych punktach.   
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Radna Krystyna Kasperek zapytała o 5 000,00 zł w punkcie związanym z pomocą policji 

w realizowanych przez nich programach profilaktycznych. Czy policja ma swoje programy, 

do których Gmina Granowo musi dokładać pieniądze? – Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek 

odpowiedziała, że nie musimy się dokładać. Policja realizuje programy przeciwdziałania 

alkoholizmowi i narkomanii. 

Radna Krystyna Kasperek zapytała, czy policja ma też jakieś środki na te programy, czy 

korzysta tylko z programów samorządowych? – Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek 

odpowiedziała, że nie wie, ale myśli, że jeśli policja ma takie środki, to są one bardzo 

skromne. Programy realizowane są na terenach różnych gmin, do których zwracają się  

o pomoc. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały 

został przyjęty. Uchwała Nr XXI/141/2016 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 r. stanowi załącznik nr 4 

do protokołu. 

 

b) wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

 Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek omówił projekt uchwały. Temat podatków jest bardzo 

trudny. Gmina Granowo bazuje głównie na podatku rolnym, ponieważ jesteśmy gminą 

rolniczą. Podatek rolny wyznaczany jest przez cenę żyta. Podatek ten został wyznaczony na 

kwotę 52,44 zł/dt, a więc jest niższy niż w roku 2016. W bieżącym roku podatek ten był na 

poziomie 53,75 zł/dt. Obniżenie podatku rolnego skutkuje w dochodach gminy kwotą  

ok. 50 000,00 zł. Koncepcją znalezienia równowagi, było zrekompensowanie tej kwoty.  

W przypadku podatku od środków transportowych jest wiele pozycji. W ośmiu przypadkach 

stawka maksymalna zamyka nam drogę podwyższenia podatku. W kilku przypadkach stawki 

podatków od środków transportowych są obniżone, co jest wyznaczone odgórnie, nie 

możemy podwyższyć stawki powyżej stawki maksymalnej. W większości przypadków, tam 

gdzie jest możliwe, proponuje się podwyżkę o 3 %, aby zrekompensować to co zostanie 

stracone przez podatek rolny. Radni otrzymali załączniki z konkretnymi kwotami. Wzrosty 

nie są duże, różnice są nieznaczne.  

 Przewodniczący Rady Stefan Bielawki dodał, iż w czasie Komisji Wspólnej radni doszli 

do konsensusu w sprawie stawek podatku od środków transportowych.  
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Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały 

został przyjęty. Uchwała Nr XXI/142/2016 w sprawie wysokości stawek podatku od 

środków transportowych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

c) wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

  Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek omówił projekt uchwały. W tej uchwale jest mniej 

pozycji podatkowych niż w przypadku poprzedniej uchwały. Są tutaj cztery stawki, które są 

stawkami maksymalnymi i w tych pozycjach musimy obniżyć podatek. Jest pięć pozycji, 

gdzie podatek może być podwyższony o 3 %. Tak naprawdę, są to kosmetyczne zmiany. 

Suma wszystkich podwyżek zrekompensuje starty z podatku rolnego.  

 Radny Henryk Pawlak zapytał o podatek od budowli w wysokości 2 % ich wartości. – 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że w 2016 r. wpływy z tego podatku 

wynosiły 576 000,00 zł z działalności od osób prawnych i 10 657,00 zł z działalności od osób 

fizycznych. Podatek ten płaci się tylko w przypadku prowadzenia działalności.  

 Radny Henryk Pawlak zapytał, czy w przypadku podatku od budowli jest tendencja 

wzrostowa? – Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, iż nie analizowała tego pod 

tym kątem.  

 Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek dodał, iż w momencie budowania nowych zakładów 

powstaje nowa infrastruktura. Sytuacja jest gorsza, kiedy przeszacowuje się majątek.  

 Przewodniczący Rady Stefan Bielawski, odczytał całość projektu uchwały sprawie 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały 

został przyjęty. Uchwała Nr XXI/143/2016 w sprawie wysokości stawek podatku od 

nieruchomości stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2016 

 

 Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka omówiła projekt uchwały. W uchwale 

budżetowej na 2016 r. proponuje się wprowadzenie zmian. Po stronie dochodów zwiększa się 

budżet o kwotę 559 677,00 zł. Na ogólną kwotę zwiększenia składają się następujące pozycje: 

- na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się dochody i wydatki w dziale 

związanym z opieką społeczną o kwotę 6 481,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowani 

wypłat dodatku w wysokości 250,00 zł miesięcznie dla pracownika socjalnego zatrudnionego 

w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę socjalną w środowisku; 

- na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 

9 696,00 zł w dziale dotyczącym administracji publicznej, z przeznaczeniem na uzupełnienie 

dotacji na realizacje zadań wynikających z ustawy Prawo o aktach stanu cywilnego, ustawy  

o ewidencji ludności oraz ustawy o dowodach osobistych; 

- na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego zmniejsza się plan dochodów i wydatków  

w dziale związanym z ośrodkiem pomocy społecznej o kwotę 48 960,00 zł w celu 

dostosowania poziomu środków do zakresu realizowanych zadań, są to wypłaty świadczenia 

wychowawczego; 

- zmniejsza się plan dochodów w dziale związanym z gospodarką mieszkaniową o kwotę 

51 700,00 zł, w wyniku rozwiązania umowy dzierżawy na maszt znajdujący się na OSP  

w Granowie; 

- zwiększa się plan dochodów w dziale dotyczącym głównie podatków o kwotę 541 000,00 zł 

stanowiącą większy wpływ od planowanego podatku od czynności cywilnoprawnych 

(31 000,00 zł) oraz podatku dochodowego od osób prawnych (510 000,00 zł); 

- zwiększa się plan dochodów o kwotę 90 000,00 zł, którą otrzymaliśmy w wyniku złożonych 

korekt deklaracji VAT za 2012 r.; 

- zwiększa się plan dochodów o kwotę 10 200,00 zł w dziale związanym z oświatą 

dostosowując plan do bieżącego wykonania i są to opłaty za wynajem autobusu. 

Zwiększenia dochodów przeznaczamy głównie na zwiększenie planu wydatków w oświacie, 

na wynagrodzenia w ZSP w Granowie. Pojawiają się także korekty planu, aby dostosować 

plan do bieżącej działalności. Ponadto, dokonuje się zmian w planie wydatków majątkowych: 

- w dziale związanym z gospodarką wodno-ściekową dokonuje się zmniejszenia o kwotę 

14 500,00 zł, dostosowując plan do paragrafów związanych z dofinansowaniem w ramach 

programów  

z Unii Europejskiej; 
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- w zadaniach inwestycyjnych dokonuje się zmian na podstawie wniosków poszczególnych 

sołectw; 

- zabezpiecza się środki w wysokości 20 000,00 zł z przeznaczeniem na budowę zatoki 

postojowej w Kąkolewie. 

Kwota 4 500,00 zł z funduszu sołeckiego wsi Kotowo przeznaczona była na dokumentację 

kanalizacji deszczowej i została przeniesiona na budowę piłkochwytów przy boisku  

w Kotowie. Kwoty związane z budową chodników w Granówku, Januszewicach i Zemsku 

zostały przeznaczone na inne cele. Granówko przesunęło pieniądze na modernizację drogi 

Dalekie-Granówko. Januszewice przesunęły pieniądze na świetlicę w związku z wymianą 

grzejników i modernizacją ogrzewania. Zemsko przesunęło pieniądze na dokumentacje 

projektową przebudowy świetlicy w Zemsku. 

 Radny Henryk Pawlak zapytał o fundusz sołecki. Jak to wygląda z wymaganą liczbą 

osób na zebraniach wiejskich? – Radca Prawny Magdalena Podsiadłowska-Pawlak 

odpowiedziała, iż w statucie każdego sołectwa jest taka informacja. Zazwyczaj zawarte jest  

w nich sformułowanie, które mówi, iż w przypadku, gdy w pierwszym terminie nie zbierze 

się odpowiednia liczba, to po bardzo krótkim czasie można zwołać następne zebranie, nawet 

po pół godziny i wówczas można podejmować uchwały bez względu na liczbę obecnych 

osób.  

 Radna Irena Ratajczak zauważyła, że w tym roku gmina otrzymała „bonus”, ale okazało 

się, że 370 000,00 zł musimy przeznaczyć na szkołę. Czy to jest kwestia złego zarządzania? 

Radna zna się trochę na tym, wie ile co kosztuje. Szkoła Stowarzyszeniowa jest mniejsza, 

płaci za dowozy. W naszej szkole nie ma nawet połowy dzieci, co w klasach w szkole  

w Granowie i pieniędzy wystarcza jeszcze na remonty. Czy dyrektor szkoły może to 

wyjaśnić?  – Radca Prawny Magdalena Podsiadłowska-Pawlak wyjaśniła, iż w szkole są 

fundusze na ochronę zdrowia, dofinansowania na szkolenia, uprawnienia wynikające z Karty 

Nauczyciela. Jeżeli nie ma zmian ograniczających liczbę godzin pracy nauczyciela, to nie 

można go zwolnić. Zwolnienie nauczyciela jest bardzo trudne.   

 Radna Irena Ratajczak powiedziała, że niekiedy płaci się nauczycielowi, który nie ma 

etatu przez okres jednego lub dwóch lat, to więcej wychodzi niż półroczna odprawa. – Radca 

Prawny Magdalena Podsiadłowska-Pawlak odpowiedziała, że dyrektor nie może pozwolić 

sobie, aby płacić za godziny, których nie ma.  

 Radna Krystyna Kasperek zaznaczyła, iż w odniesieniu do tego tematu są określone 

przepisy. Na Komisji Wspólnej wspomniano o tym, iż w tym roku mieliśmy dodatkowe 

nieplanowanie zajęcia nauk indywidualnych, które nie były planowane w budżecie. Na 
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początku roku planuje się budżet, ale nie jesteśmy w stanie przewidzieć dodatkowych 

indywidualnych nauczeń, L4 nauczycieli i urlopów na poratowanie zdrowia. To wszystko 

wiąże się z kosztami. – Radna Irena Ratajczak odpowiedziała, że zawsze bierze się jakiś 

zapas. 

 Radna Małgorzata Wiśniewska powiedziała, że w szkole stowarzyszeniowej jest np. 60 

osób, a w szkole w Granowie ok. 600 osób. – Radna Irena Ratajczak odpowiedziała, że jeśli 

jest dużo dzieci, to jest więcej pieniędzy. Jest łatwiej poradzić sobie z pewnymi sytuacjami. 

 Wójt Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, iż na Komisji Wspólnej przedstawił skąd biorą się 

te kwoty. Dla Wójta Zbigniewa Kaczmarka i Skarbnik Agnieszki Chojnackiej te kwoty 

również wydawały się spore. Karta Nauczyciela, chorobowe i zastępstwa z tym związane 

ciągną ze sobą koszty. Mamy trzy przypadki rocznego poratowania zdrowia. Z całą 

odpowiedzialnością można powiedzieć, że rzeczywiście każde wykonanie podstawy 

programowej związane jest z tym kto uczy, jak uczy, kto może zastępować i ta kwota jest 

rzeczywiście spora. Nauki indywidualne wiążą się z wysokimi kosztami, teraz jest ich 

dziewięć. My jako gmina jesteśmy tylko płatnikiem, nie możemy nie zgodzić się na wypłatę 

tych pieniędzy. Łatwiej jest gospodarzyć się Stowarzyszeniu.  

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych, przeciwko − 0, wstrzymało się − 1. Projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXI/144/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2016 stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 7. Informacja na temat oświadczeń majątkowych. 

 

  Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił informację na temat oświadczeń 

majątkowych radnych Rady Gminy Granowo. 

  Informacja na temat oświadczeń majątkowych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 8. Wolne głosy i wnioski. 

 

  Dyrektor szkoły w Bielawach Karol Gidaszewski zapytał o łazienki w bielawskiej 

szkole. Budynek jest gminny. Czy w przyszłorocznym budżecie ujęty jest remont łazienek? 

Remont tych łazienek wyniósłby ok. 30 000,00 zł. – Wójt Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że 
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takie decyzje podejmowane będą w grudniu. Nie mamy na razie ujętej takiej pozycji. Jest to 

nasz budynek i będziemy rozmawiać o takich możliwościach.  

  Dyrektor szkoły w Granowie Ryszard Grajek powiedział, że w 2012 r. publiczna szkoła 

w Bielawach miała mniej więcej 650 000,00 zł budżetu, a 2015 r. zakończyła z budżetem 

ponad 850 000,00 zł. Przez ten czas nie było podwyżek, doszły dwa oddziały – jeden oddział  

w szkole publicznej (ok. 40 000,00 – 50 000,00 zł). Skąd zatem wzięło się 850 000,00 zł 

wykonania. Takich pieniędzy, jakie teraz mają Bielawy, szkoła nigdy nie miała. Druga sprawa 

to kwestia drogi. Jako mieszkaniec gminy, dyrektor szkoły Ryszard Grajek zaapelował do 

wszystkich, że niektóre odcinki naszych dróg wyglądają strasznie, ponieważ nikt tego nie 

sprząta. Ciągniki wyjeżdżają z pól i nikt nie poczuwa się, aby po sobie posprzątać.  

  Dyrektor szkoły w Bielawach Karol Gidaszewski wyjaśnił, że każda szkoła prowadzona 

przez Stowarzyszenie jest wspomagana przez subwencje i opłaty rodziców. Natomiast szkoła  

w Bielawach bazuje tylko na subwencjach. Średnia ilość uczniów w klasie to ok. 10-12 dzieci. 

Wiemy, że nikt nam nie dołoży i jest to kwestia dobrego zarządzania. Jeśli chodzi o dotację na 

dziecko w przedszkolu to jesteśmy na szarym końcu. Są gminy, które płacą 800,00 – 900,00 zł 

na dziecko, a u nas jest to ok. 420,00 – 430,00 zł i możliwe, że jest to w jakiś sposób zaniżane.  

  Dyrektor szkoły w Granowie Ryszard Grajek wyjaśnił, że mówi o pieniądzach, o których 

mówi budżet gminy. Budżet szkoły publicznej obliczany jest na etaty. Gmina otrzymuje 

subwencje w różnej wysokości na dziecko. Jest to temat do omówienia z udziałem Skarbnik 

Gminy Agnieszki Chojnacki.  

  Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka powiedziała, że Dyrektor szkoły w Granowie 

Ryszard Grajek powinien się cieszyć, że otrzymał te pieniądze bez żadnej afery i pociągania do 

odpowiedzialności. Dotacja przekazywana do szkoły w Bielawach, wyliczona jest bardzo 

matematycznie i nie ma tutaj innej możliwości. Wyliczenie polega na tym, iż mamy  

63 uczniów i oni przeliczani są przez metryczkę oświatową. Ze szkoły w Bielawach 

otrzymujemy rozpiskę dzieci z podziałem na klasy 1-3, 4-6 wraz ze wskazaniem dzieci  

z orzeczeniem. To co wychodzi z metryki, musimy przekazać szkole w Bielawach. Po drugie, 

bierzemy koszty funkcjonowania przedszkola plus dochody. Dyrektor także uczestniczy  

w czynności związanej z obliczeniami. Z kosztów, które wychodzą oblicza się także kwotę na 

dziecko w przedszkolu i z tej kwoty Bielawy otrzymują 85 %.  To jest cała matematyka 

przekazywania subwencji. Z kolei 2012 r. to zupełnie inne realia, było mniej dzieci i była inna 

subwencja.  

  Sołtys Kazimiera Helbig zabrała głos w temacie drogi od torów do Separowa. Jeden  

z kierowców zgłosił, że doszłoby do wypadku z powodu nieuprzątniętego błota. – Wójt 
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Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, iż jest to apel do rolników. Nie chodzi o to, aby zgłaszać 

ten problem na policję, ale powinniśmy dbać o porządek. Jesteśmy gminą rolniczą, nie chodzi 

tutaj o to, aby wykluczyć rolników. Dobrze, że nie doszło do tragedii, ale nadal jest zagrożenie. 

Jeśli będzie taki użytkownik, który wyjeżdża z pola należy zwrócić mu uwagę, Aby nie 

stwarzał zagrożenia.  

  Dyrektor szkoły w Granowie Ryszard Grajek wspomniał o sklepie przy zakręcie. Jest to 

przykład naszej bezradności. Z roku na rok jest to samo. Mówi się, że uczniowie z gimnazjum 

chodzą tam i palą papierosy. – Wójt Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, iż jest to miejsce 

zaznaczone na mapie zagrożeń.  

 

Ad. 9. Zakończenie sesji. 

 

  Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Stefan Bielawski zamknął obrady 

XXI sesji VII kadencji Rady Gminy. 

  Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała 

 

Jagoda Kaczmarek 

Przewodniczący Rady Gminy 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności zaproszonych gości. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Uchwała Nr XXI/141/2016 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 r. 

5. Uchwała Nr XXI/142/2016 w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

6. Uchwała Nr XXI/143/2016 w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

7. Uchwała Nr XXI/144/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2016. 

8. Informacja na temat oświadczeń majątkowych. 

 

 


